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Geachte leden van de raad, 

 

Graag informeren wij u over het volgende. 

 

1. Inleiding 

De afgelopen jaren is het takenpakket van de buitengewoon opsporingsambtenaren (hierna: boa’s) in de 

openbare ruimte uitgebreid. De politie heeft beperkte capaciteit om op lichte overtredingen zoals 

parkeerproblematiek te handhaven. Dit is daarom bij gemeentelijke boa’s neergelegd. Naast het houden van 

(parkeer)toezicht, treden zij onder andere op bij overtredingen van de Algemene Plaatselijke Verordening en 

de Alcoholwet, jeugdoverlast en assisteren zij de politie bij ondermijning. 

 

De boa’s hebben tijdens hun werk regelmatig te maken met verbale of fysieke agressie. Uit verschillende 

onderzoeken blijkt dat het dragen van een bodycam een de-escalerend effect heeft op agressie en geweld bij 

toezicht- en handhavingstaken. Dit zorgt voor een veiliger werkomgeving voor onze boa’s. Daarom hebben 

wij op 21 december 2021 ingestemd met een pilot waarin boa’s voor de duur van twee jaar zijn uitgerust met 

een bodycam.  

 

Na deze periode is de pilot geëvalueerd en op basis daarvan besluiten wij of de bodycam aan de 

standaarduitrusting van de boa wordt toegevoegd. In deze brief kunt u meer lezen over de eindevaluatie en 

het toevoegen van de bodycam aan de standaarduitrusting.  

 

2. Eindevaluatie  

Conform het vastgestelde beleid ‘Beleid gebruik bodycams’ is de pilot geëvalueerd. Tijdens deze evaluatie 

hebben wij gekeken naar de noodzaak, evenredigheid, frequentie van het gebruik, de techniek, de 

ervaringen van de boa’s en de privacy van derden.  

Om inzicht te krijgen in het veiligheidsgevoel van de boa’s, heeft één boa, van de vaste formatie van de 

gemeente, zijn bevindingen gedeeld en hebben vier boa’s, die tijdelijk werkzaam zijn bij de gemeente, een 

enquête ingevuld. De vaste boa draagt sinds 20 december 2021 een uniform met bodycam als hij naar buiten 

gaat. De ingehuurde boa’s hebben geen bodycam gedragen omdat de pilot was geëindigd.  

In 2021, voor de nulmeting, en in 2023, voor de tussenevaluatie, hebben de boa’s ook een enquête ingevuld 

om het actuele veiligheidsgevoel te meten. Vandaar dat nu ook de keuze is gemaakt om voor de 

eindevaluatie een enquête uit te zetten. Met de boa die in vaste dienst is, heeft een gesprek plaatsgevonden.  
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Uitkomst eindevaluatie 

In twee jaar tijd is de bodycam één keer gebruikt. In deze situatie is ook aangifte gedaan van verbale 

agressie. De beelden zijn niet gearchiveerd, opgevraagd en uitgelezen. Het proces van uitlezen is, ondanks 

dat daar geen gebruik van is gemaakt, meegenomen in de eindevaluatie. Uit de eindevaluatie van de pilot 

blijkt dat de boa’s zich veiliger voelen en het aantal incidenten is gedaald. Het dragen van de bodycam lijkt 

een preventieve werking te hebben om agressie en geweld te voorkomen. 

Verder blijkt uit de evaluatie dat de boa’s positief zijn over de bodycam. Zo geven zij aan dat de bodycam 

een veiliger gevoel geeft en minder leidt tot agressie. Ook hebben zij de wens uitgesproken om de bodycam 

toe te voegen aan de standaarduitrusting.  

Het doel van de bodycam is het veiligheidsgevoel van de boa’s vergroten en de preventieve werking die 

daar van uitgaat naar de omgeving. Uit de eindevaluatie blijkt dat het veiligheidsgevoel onder de boa’s is 

vergroot en zij minder vaak in situaties terecht zijn gekomen waarin sprake was van fysiek of verbaal 

geweld. Dat de boa’s sinds het dragen van een bodycam minder vaak in situaties terecht zijn gekomen met 

fysiek dan wel verbaal geweld, is uiteraard afhankelijk van de situatie, maar heeft hoogstwaarschijnlijk ook 

te maken met de preventieve werking van de bodycam. 

Om de boa’s een veilige werkplek te bieden hebben wij als college op 6 mei 2025 besloten de bodycam toe te 

voegen aan de standaarduitrusting. In het nieuwe beleid is opgenomen dat periodiek wordt geëvalueerd of 

het doel (veiligere werkomgeving voor en een toenemend veiligheidsgevoel onder de boa’s), wordt bereikt. 

Eventueel kan het beleid dan wel de onderliggende protocollen worden aangepast.  

De kosten voor de aanschaf en het gebruik van de bodycams vallen binnen het beschikbare budget van het 

team Omgevingstoezicht.  

 

 

Hoogachtend, 

het college van burgemeester en wethouders van de gemeente Utrechtse Heuvelrug, 

de secretaris,  de burgemeester, 

 

 

 

 

drs. M.J.T.H. Havekes G.F. Naafs 

 

 

 


